
کارلوس کرش انتقاداتی 
سعيد احمديان

    گزارش
را که از او می شود، قبول 
ندارد و معتقد اس�ت   در 
انتخاب ه�ا و تصمیم های�ش اش�تباه نم�ی کند.

 مرحله اول آماده سازي تمرينات تيم ملي فوتبال در 
حالي از عصر دوشنبه در پژوهشگاه نفت تهران آغاز 
شده که کارلوس کرش در روزهاي اخير به خصوص 
پس از اعلام ليست تيم ملي زير فشار انتقادات زيادي 
است، انتقاداتي که سبب ش��ده تا سرمربي پرتغالي 
به رغم نمايش قابل قبول تيم ملي کشورمان در جام 
جهاني تحت فشار باشد. کرش که ترجيح داده بود 
در اولين تمرين تيم ملي با خبرنگاران روبه رو نشود، 
دوشنبه شب به استوديوي برنامه نود در سعادت آباد 
تهران رفت تا در ش��بي که عادل فردوسي پور سعي 
نکرد او را به چالش بکشد، بدون اينکه مانعي مقابلش 
ببيند به شبهه هايي که اطراف تيم ملي وجود دارد به 
سبک خودش پاسخ دهد، پاسخ هايي که بعضاً پر از 

ابهام و البته سرشار از همان گلايه هاي تکراري بود. 
    ماجراي آزمون و رحمتي متفاوت است

 يکي از س��ؤالاتي که ذهن خيلي ها را پس از اعلام 
ليست جديد تيم ملي به خود مشغول کرده، دعوت 
از س��ردار آزمون به رغم خداحافظي چندباره از تيم 
ملي است. دعوت کرش از آزمون در شرايطي است 
که اين مربي پيش از اين مهدي رحمتي را به دليل 
خداحافظي و پشت کردن به پيراهن تيم ملي ديگر 
دعوت نکرد. کرش اما در مواجهه با اين سؤال، معتقد 

است رفتارش متناقض نيس��ت و ماجراي آزمون با 
رحمتي تفاوت دارد . 

کرش مي گويد: »مسئله دعوت از سردار آزمون 
هيچ تناقضي ب��ا اصول قبلي من ندارد. مس��ئله 
سردار آزمون تفاوت بسيار زيادي با قضيه مهدي 
رحمتي و هادي عقيلي دارد. در آن زمان رحمتي 
و عقيلي به صورت يک طرفه تصميم به ترک تيم 
ملي گرفتند و من آن را عمل مناس��بي برداشت 
نکردم. اگر بخواهيم آن مسئله را با مسئله سردار 
آزمون مقايس��ه کنيم، غيرقابل قبول است؛ اولاً 
س��ردار هيچ گاه تيم را ترک نکرد. ثانياً من اولين 
کس��ي بودم که از اين تصميم مطلع ش��دم و او 
اين مسئله را به صورت خصوصي با من در ميان 
گذاش��ت. ثالثاً، بنده دلايل اين تصميم سردار را 
به خوبي مي دانم و بايد آنها را محرمانه نگه دارم.
طبق قوانين فيفا بازيکنان مي توانند از تيم ملي 
ترخيص شوند که سردار اين درخواست را کرد و 
تمام مکاتبات حرفه اي را انجام داد، اما رحمتي و 

عقيلي اين کار را انجام ندادند.«
وي تأکيد مي کند که اجازه خداحافظي به سردار 
نمي دهد: »سردار آزمون سرمايه تيم ملي است و 
اجازه خداحافظي را به او نمي دهم و تلاشم را براي 
حفظ اتحاد و انسجام در تيم خواهم کرد. افرادي 
که به روح فوتبال لطمه مي زنن��د بايد از فوتبال 
حذف شوند. اين يک مسئله بسيار حساس است 
که بايد از سوي فدراسيون فوتبال جدي گرفته 

شود، زيرا مسئله اي خطرناک براي کشور است.«
    کاهش ملي پوش�ان پرس�پولیس تقصیر 

خودشان است 
دعوت تنها يک بازيکن از پرس��پوليس به تيم ملي 
بار ديگر شدت گرفتن اختلاف کرش با برانکو را سر 
زبان ها انداخته اس��ت. با اين حال سرمربي پرتغالي 
با رد کردن اين موضوع، دع��وت از تنها يک بازيکن 
را به گردن خود پرسپوليس��ي ها مي اندازد: »اينکه 
مي گويند من مشکلي با پرس��پوليس دارم و سعي 
مي کنند اين را جا بيندازند، کاملًا نادرس��ت است. 
ش��ايد بخواهند جا بيندازند که کرش آدم بي عقلي 
اس��ت. اگر يک مربي عقل داشته باشد، بازيکناني را 
که در يکي از مفتخرترين باش��گاه هاي آسيا خوب 
بازي مي کنند بايد دعوت کند. يکي از باشگاه هايي که 
از پرافتخارترين باشگاه هاي دنياست، ولي بعضي ها 
مي خواهند جا بيندازند که مش��کل کرش با برانکو 
است. بعضي ها مي پرسند چرا پرسپوليس يک بازيکن 
در تيم ملي دارد، اما اين تقصير من نيست که بهترين 
بازيکنان پرسپوليس به فروش رفتند. رامين رضاييان، 
طارمي، اميري و صادق محرمي، اگ��ر تمام اينها را 
بشماريد تعداد قابل توجهي بازيکن از پرسپوليس در 

تيم ملي داريد.«
    بازي با تیم هاي بزرگ عاقلانه نیست

تيم مل��ي در حال��ي 20 ش��هريور در اولين بازي 
تدارکاتي در راه جام ملت ها به مصاف ازبکس��تان 
مي رود که اين دومين ب��ازي با اين حريف تکراري 

در کمتر از چهار ماه اخير اس��ت. ب��ازي با حريفان 
نه چندان مطرح و عدم بازي دوس��تانه با تيم هاي 
بزرگ يک��ي از انتقاداتي اس��ت که ب��ه کرش در 
سال هاي اخير مي ش��ود. با اين حال سرمربي تيم 
ملي همچنان معتقد است که بازي با تيم هاي مطرح 
دنيا نفعي براي فوتبال ايران ندارد: »ما حتي منابع 
مالي براي تهيه لباس نداريم. چه چيزي مي توانيم 
از ب��ازي مقابل آرژانتين ياد بگيري��م يا چه چيزي 
مي توانيم از بازي مقابل برزيل به دست بياوريم. ما 
بايد منابع خود را در نقاط مناسب مصرف کنيم. ما 
اگر شرايطي داشتيم که لباس هاي انبار را مصرف 
نمي کرديم، دور ريخته مي ش��د. پس بازي مقابل 
آرژانتين و اسپانيا و خرج کردن چند ميليون دلار 

معقول نيست و ما چنين منابعي نداريم.«
    باز هم با پیامک بازیکن دعوت مي کنیم

يکي از شيوه هاي بديع در اعلام ليست تيم ملي 
براي اردوي شهريورماه دعوت بازيکنان به وسيله 
پيامک ب��ود که موج��ي از انتق��ادات را به همراه 
داشت. کرش اما اين انتقادات را قبول ندارد: »ما 
از تمام کانال ها استفاده مي کنيم تا تمام بازيکنان 
سر وقت به تمرين برس��ند. ايميل و پيامک زده 
مي شود و يک اپليکيشن مشترک داريم که تمام 
بازيکنان آن را دارند و از اين طريق به آنها پيام داده 
مي شود. هيچ دليلي نمي بينيم بعد از هشت سال 
سيس��تمي که بازيکنان را با آن دعوت مي کنيم، 

زير سؤال ببريم.«

هجمه به فوتبال ملي با زدن كرش
کارلوس کرش، سرمربي تيم ملي فوتبال در بازگشت دوباره به ايران با هجمه 
گسترده اي از انتقادات روبه رو شده است، هجمه اي که به نظر مي رسد چندان 

اتفاقي نيست و هدفي را دنبال مي کند.
اينکه بايد به نوع نگاه و عملکرد مرد پرتغالي انتقاد داشت، حقيقتي غيرقابل 
انکار اس��ت. کرش به هيچ عنوان نبايد فکر کند که همه کاره فوتبال ايران 
اس��ت و هر کاري دلش مي خواهد مي تواند انجام دهد. البته از صدقه س��ر 
سوءمديريت حاکم بر فوتبال، اکنون او اين فکر را دارد و حتي تصميم گيرنده 
هم هست. با اين حال اما به عنوان سرمربي تيم ملي نبايد اينگونه مورد هجوم 

رسانه ها قرار گيرد.
دعوت از بازيکنان به اردوي تيم ملي و نوع گزينش آنها براي مراحل بالاتر، 
ايرادي است که همواره بر کارلوس کرش وارده بوده، ايرادي که با توجه به نوع 
بازي و نتايج کسب شده توسط او در تيم ملي طي سال هاي اخير هميشه 
رنگ باخته و او ثابت کرده که بازيکنان مدنظرش به خوبي خواسته هايش را 
در زمين پياده و نتيجه لازم را هم کسب مي کنند. با اين حال در انتقادهايي 
که طي روزهاي گذشته مطرح شده، مي توان ردپاي برخي شيطنت ها براي 

برهم زدن اوضاع را به خوبي مشاهده کرد.
به عنوان مثال مي توان به انتقادهاي سرمربي پرسپوليس اشاره کرد. برانکو 
پيش از اين به س��بب وجود بازيکنان اصلي تيمش در تيم ملي و همزماني 
برنامه هاي کرش با بازي هاي حساس پرس��پوليس به سرمربي تيم ملي و 
تفکراتش تاخته بود. او حالا هم که تنها يک بازيکن در تيم ملي دارد بار ديگر 
زبان به انتقاد گشوده و سرمربي تيم ملي را با شديدترين لحن مورد بازخواست 

قرار داده است.
جالب تر اينکه برانکو اين روزها تنها نيس��ت و همکارش در تيم رقيب نيز 
همزبان با او، سرمربي تيم ملي را مورد انتقاد قرار مي دهد، در حالي که شفر تا 
پيش از اين کمتر به سياست هاي کرش در تيم ملي انتقاد مي کرد، اما حالا او 
هم که تيمش حال و روز خوبي ندارد، تلويحاً به انتقاد از کرش پرداخته است. 
حالا بايد منتظر واکنش هاي تند و تيز کرش باشيم، چراکه برنامه هاي شفر و 
استقلال با داشتن شش بازيکن در اردوي تيم ملي عملاً براي بازي برگشت 
مقابل السد بي فايده خواهد بود و اين موضوع به مذاق مرد آلماني نيمکت 

آبي ها اصلاً خوش نمي آيد.
مسئله دومي که باعث شده کرش اين روزها مورد هجمه زيادي واقع شود، 
بحث بازي هاي تدارکاتي و بزرگ است. مرد پرتغالي نيمکت تيم ملي ايران در 
طول سال هاي حضورش در ايران بارها عنوان کرده که بازي با تيم هاي بزرگي 
چون برزيل، آرژانتين و فرانسه فايده اي به حال فوتبال ايران ندارد، البته او قبل 
از جام جهاني گفته بود که حريف تدارکاتي خوبي نداشتند، حتي اين حرف 

هم نمي تواند دليل موافقت او با برگزاري بازي با اين قبيل تيم ها باشد.
کرش امروز هم صراحتاً عنوان مي کند که اين بازي ها به کار تيم ملي نمي آيد 
که البته با توجه به شرايط خاص اقتصادي حاکم بر کشور بايد به او حق داد، 
هرچند که اگر از باب نقطه نظر فني نيز به آن نگاه کنيم باز هم حق با سرمربي 
تيم ملي است، چون يک تک بازي با يک تيم بزرگ هيچ گاه کمکي به فوتبال 
ايران نکرده و نمي کند،  همانطور که بازي با آلمان و برزيل در سال هاي گذشته 
تأثيري بر فوتبال ايران نداشته است. مهم تداوم چنين ديدارهايي است که 
فدراسيون فوتبال حتي از برگزاري تک بازي آن هم عاجز است، چه برسد به 
تداوم آن. بنابراين اينکه امروز کرش را به سبب مخالفت با برگزاري چنين 
ديدارهايي مورد هجمه قرار دهيم نيز مانند انتقادهاي بي حس��اب و کتاب 
سرمربيان تيم هاي ليگ برتري فقط يک امر احساسي و به دور از مسائل فني 
است. کرش را بايد نقد کرد، بايد از او کار خواست و از کرش ايراد و البته ياد 
گرفت، اما راهي که اين روزها منتقدان سرمربي تيم ملي در پيش گرفته اند جز 

ضربه زدن به فوتبال ملي چيز ديگري عايدمان نخواهد کرد.  
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فریدون حسن

من اشتباه نمي كنم!
وقتي کرش هیچ کدام از انتقاداتي را که به او مي شود، قبول ندارد

شب به يادماندني جهانبخش
هلندي ها نام عليرضا جهانبخش را فرام��وش نخواهند کرد. جوان مؤدب و 
دوست داشتني ايراني که راه خود را براي پيشرفت در فوتبال درست انتخاب 
کرد و با سعي و کوشش زياد به موفقيت هم رسيد. عليرضا حالا در ليگ برتر 
انگلستان حضور دارد، اما دوشنبه شب به هلند بازگشته بود تا دو جايزه کفش 
طلا و تنديس نقره اي خود را به عنوان آقاي گل و بهترين بازيکن فصل گذشته 
هلند دريافت کند. جهانبخش در اين خصوص مي گويد: »به خاطر سه سال 
زيبايي که در هلند داشتم، تشکر مي کنم. از کسب اين جوايز بسيار خوشحال 
هستم.« نکته جالب توجه اين مراسم حضور پدر و مادر جهانبخش بود، به 
گونه اي که او جايزه کفش طلايش را از دستان پدر زحمتکش خود دريافت 
کرد تا خاطره به يادماندني شب فراموش نشدني اش کامل تر شود. البته اين 

مراسم يک مهمان ويژه هم داشت و او کسي نبود جز مهدي مهدوي کيا!

The Best جاي خالي مسي در میان3 نامزد نهایي
مسي: رئال بدون رونالدو افت مي كند

ستاره آرژانتيني بارسلونا سرانجام درباره رفتن کريس رونالدو از رئال مادريد 
لب به سخن گشود. در سال هاي گذشته همه دوستداران فوتبال اروپا به رقابت 
تنگاتنگ ليونل مسي و مهاجم پرتغالي عادت کرده بودند تا جايي که بسياري از 
کارشناسان پس از قطعي شدن انتقال رونالدو به يووه نسبت به کاهش هواداران 
تيم مادريدي و همچنين پايين آمدن سطح رقابت هاي لاليگا هشدار داده 
بودند. مسي که هنوز از رفتن رقيب سنتي اش متعجب است، امسال نامش در 

بين نامزدهاي نهايي بهترين فوتباليست فيفا ديده نمي شود!
    بدون رونالدو

تصميم ستاره پيشين رئال خيلي ها را شوکه کرد، يکي از اين افراد ليونل 
مسي بود. اگرچه رقيب هميشگي رونالدو از اختلافات او با رئيس باشگاه 
رئال خبر داشت، اما تصور نمي کرد کريس پس از جام جهاني تصميمش 
را علني کند و براي هميشه قيد برنابئو را بزند. اين دو سال هاست که رقباي 
ديرينه هستند و رقابت آنها فوتبال اروپا را تحت تأثير قرار مي داد. به هر حال 
اين اتفاق رخ داد و يکي از دو ستاره پرفروغ قاره سبز پيراهن يوونتوس را به 
تن کرد. با اينکه رونالدو هنوز در امر گلزني براي يووه ناکام بوده، اما مسي 
معتقد است کريس در ايتاليا درخشش را ادامه خواهد داد و عدم حضور او  
پس از 9 سال متوالي به ضرر رئال تمام خواهد شد: »من از جدايي رونالدو 
تعجب کردم، تصور نمي کردم او رئال را ترک کند يا حداقل به يووه برود، 
چراکه نام تيم هاي بسياري مطرح بود، ولي نام يووه کمتر از ديگران شنيده 
مي شد. واقعيت اين است که من واقعاً ش��وکه شدم، ولي او به تيم خوبي 
پيوسته اس��ت. بدون رونالدو، رئال دچار افت خواهد شد و يووه به يکي از 
مدعيان اصلي قهرماني چمپيونزليگ تبديل مي شود، زيرا آنها تيم خوبي 

در اختيار داشتند و حالا رونالدو را نيز جذب کرده اند.«
    غیبت مسي 

ليست سه نفره بهترين فوتباليست هاي جهان در شرايطي اعلام شد که 
غيب ليونل مسي در اين ليست عجيب به نظر مي رسد. اين مراسم مهرماه 
در لندن برگزار مي ش��ود و فيفا در اطلاعيه اي کريس��تيانو رونالدو، لوکا 
مودريچ و محمد صلاح را به عنوان سه نامزد دريافت جايزه انتخاب کرده 
 The Best است. در اين بين جاي خالي ليونل مسي براي کسب جايزه
به وضوح احساس مي شود. در سال هاي گذشته نام مسي همواره در بين 
نامزدها وجود داشت و همين مسئله شدت رقابت لئو و رونالدو را به اوج خود 
مي رساند. اين در حالي است که قهرماني رئال در ليگ قهرمانان موجب شد 
تا مهاجم پرتغالي باز هم در بين نامزدهاي نهايي جاي  گيرد. لوکا مودريچ 
هم در رئال و هم در تيم ملي کرواس��ي خوش درخشيد و نام او نيز در 
ليست نهايي به چشم مي خورد. ناکامي آرژانتين در جام جهاني روسيه و 
از همه مهم تر حذف بارسلونا در يک چهارم نهايي ليگ قهرمانان از جمله 

دلايلي است که در نهايت به حذف نام مسي منجر شده است. 
 آبي و اناري ها که آخرين بار در س��ال 2015 قهرماني اروپا را جشن 
گرفتند، به حذف نام مسي واکنش نش��ان دادند. باشگاه بارسلونا در 

پيامي با انتشار عکس��ي از مسي نوش��ت: »براي هواداران بارسا شکي 
نيست، او بهترين است«. مهاجم 31 ساله اگرچه در فتح ليگ قهرمانان 
ناکام بود، اما به همراه بارس��ا قهرماني در لاليگا، کوپا دل ري و سوپرکاپ 
اس��پانيا را جش��ن گرفت و حتي کفش طلاي اروپا را نيز از آن خود کرد. 
به همين خاطر هواداران اين بازيکن از رفتار فدراس��يون جهاني فوتبال 
متعجب ش��ده اند. البته تيم دوم مادريد نيز به اين انتخاب اعتراض کرده 
است. آنها معتقدند به جاي محمد صلاح اين گريزمان است که شايستگي 
قرار گرفتن در بين نامزدهاي کسب عنوان بهترين فوتباليست دنيا را دارد. 
باشگاه اتلتيکومادريد در اقدامي مشابه بارسلونا پس از انتشار عکس گريزمان 
نوشت: »نيازي به توضيح نيست«. اين بازيکن با پيراهن تيم ملي فرانسه 

فاتح جام جهاني روسيه شد. 
    در اندیشه قهرماني

با اينکه ليونل مس��ي جايي در بين بهترين هاي جهان ندارد، اما اميدوار 
است با قهرماني در اروپا دوباره جايگاه سابقش را به دست بياورد: »به نظرم 
امسال بايد قهرمان اروپا شويم. سه سال است که در يک چهارم نهايي حذف 
مي شويم. حذف مقابل رم با توجه به نتيجه بازي رفت احتمالاً تلخ ترين 
ناکامي چند سال اخير ما بود. هدف ما به عنوان تيم، باشگاه،  بازيکنان و 
مربيان بايد فتح ليگ قهرمانان اروپا باش��د. ترکيب فوق العاده اي داريم و 
مي توانيم اين کار را انجام دهيم. اين ادعا فقط حرف نيست و واقعاً توانايي 

قهرماني در اروپا را داريم.«

شيوا نوروزي

به اسم عدالت بودجه كشتي را كم كردند  
چوبش را هم خوردند!

 رقابت هاي جهاني مجارستان کمتر از دو ماه 

ابراهيم جوادي

 پيشکسوت کشتي

 
ديگر آغاز می شود  و کاروان کشتي ايران در 
حالي خ��ود را مهياي اي��ن آوردگاه بزرگ 
مي کند که همچن��ان از حمايت متوليان 
ورزش کشور خبري نيست. کاهش بودجه و 
مشکلات اين تصميم ناعادلانه و غيرمنطقي 
از يک س��و و لغ��و برخ��ي تورنمنت هاي 
بين المللي و تدارکاتي تيم هاي ملي به دليل 
افزايش قيمت دلار،   بليت هواپيما و قطع 
تخصيص ارز مبادله اي از سوي ديگر به فدراسيون کشتي فشار زيادي وارد 
کرده است. با اين حال باز هم شاهد آن هستيم که موفقيت هاي سريالي اين 
بچه ها ادامه دارد و آنها به رغم تمام سختي ها به چيزي جز اعتلاي نام ايران 
فکر نمي کنند. علاوه بر اين کاهش بودجه فدراسيون کشتي از ۴ ميليارد 
تومان به 2 ميليارد از سوي کميته ملي المپيک به بهانه پرداخت به ديگر 
رشته هاي ورزشي در بازي هاي آس��يايي جواب نداد. همه ديدند همان 
رشته هايي که به قول آقايان بايد بيشتر حمايت مي شدند، هيچ دستاوردي 
به جز شکست و ناکامي در بازي هاي آس��يايي نداشتند. هنوز دليل اين 
تصميم کميته ملي المپيک براي اهالي کشتي مبهم است که چرا رشته هاي 
در حال رشد و افتخارآفرين بايد به يک باره با کاهش بودجه روبه رو شود، در 
حالي که بودجه رشته هاي نه چندان موفق افزايش يافته و هيچ ثمري هم 
نداشته است. آقايان با شعار رعايت عدالت بين رشته هاي ورزشي از بودجه 
کشتي زدند تا به رشته هاي ديگر کمک کنند، اما برخي از همين رشته ها 
نقشي به جز توريست در بازي هاي آسيايي ايفا نکردند. بايد به مسئولان 
کشتي، مربيان و کشتي گيران تيم هاي ملي در تمامي رده هاي سني افتخار 
کرد که با دست خالي و بدون س��روصداي تبليغاتي، سختي تمرينات و 
کاستي هاي موجود را تحمل مي کنند و در نهايت نيز با ايستادن بر سکوي 
افتخار پاسخ اين ناملايمات را مي دهند. اهالي کشتي به اين رفتارها عادت 
دارند و تنها عاملي که باعث تلاش و موفقيت آنها مي شود، شاد کردن دل 

مردم و حاميان واقعي کشتي است. 

 پاداش ما را نصف نكنيد
ملي پوش روئينگ ايران با اشاره به اينکه قبل از بازي هاي آسيايي براي کسب 
مدال طلا تلاش زيادي کردند، اما به دليل مسائل فني به مدال نقره رسيدند، 
نسبت به نصف شدن جوايزشان واکنش نشان داد. مريم اميدي پارسا گفت: 
»شش نفر به مس��ابقات اعزام ش��ديم، ذخيره هم نداشتيم و تيم محسوب 
نمي شديم. اين انصاف نيست که پاداش ما را تيمي حساب و آن را نصف کنند. 
به آقاي صالحي اميري، رئيس کميته ملي المپيک هم اين مسئله را گفته ايم. 

قرار شد جلسه اي با ما برگزار کنند که اميدوارم اين امر محقق شود.« 

پاداشمان را سكه بدهيد
کسب مدال طلاي زنان و مردان کبدي کار از جمله افتخارات بزرگ ورزش ايران 
در بازي هاي آسيايي جاکارتا بود. با اين حال ملي پوشان طلايي اين رشته نگران 
دريافت و ميزان پاداش هاي خود هستند. محمد ملاک، ملي پوش کبدي در اين 
باره مي گويد: »براي پاداش مدال طلا، قول 80 سکه را به ما داده اند و همه چشم 
اميد ما به اين وعده مسئولان است. اميدوارم پاداشمان را همان سکه بدهند و 
تبديل به حواله يا پول نقد نکنند که با قيمت قديم محاسبه شود. ما بعد از سال ها 

توانستيم قهرمان شويم، اميدوارم مسئولان حمايتمان کنند.«

براي تنيس چه كار كرده ايد؟!
سعيد احمدوند، سرمربي تيم ملي تنيس با اشاره به انتقاداتي که نسبت به 
نتايج ضعيف اين رشته در بازي هاي آسيايي اندونزي مي شود، گفت: »آنهايي 
که انتقاد مي کنند به اين موضوع هم توجه داشته باشند که چه کاري براي 
تنيس انجام شده که حالا انتظار نتيجه خارق العاده دارند!« او در ادامه افزود: »ما 
پس از دو دهه به باز هاي آسيايي اعزام شديم، در حالي که بسياري از رشته ها 
مانند فوتبال، شنا يا حتي وزنه برداري در همه دوره ها حضور داشته اند و نتايج 
خوبي هم کسب نکرده اند. سطح ما برابر حريفانمان بسيار پايين بود. اي کاش 

منتقدان کمي بيشتر انصاف به خرج بدهند.«

در باد مدال  نوشاد نمي خوابيم 
برنزي که نوشاد عالميان با خود از جاکارتا به ارمغان 

آورد، مدال باارزشي بود که کم از طلا نداشت، نه فقط       چهره
چون 52 س��ال بود که تنيس روي ميز ايران موفق به کسب مدال در بازي هاي 
آسيايي نش��ده بود که از آن جهت که همه قهرمانان دنيا در قاره آسيا هستند و 
موفقيت نوشاد عالميان ثابت کرد که با وجود همه قهرمانان نامي، ايران هم مي تواند 
در اين رشته به مدال و موفقيت برس��د، موفقيتي که البته علي قارداشي، رئيس 
فدراسيون تنيس روي ميز تأکيد می کند که اين مدال باعث غرور پينگ پنگ ايران 
نمي ش��ود: »با توجه به حريفان قدري که در آسيا 
هستند، کمتر از 50 درصد شانس مدال براي 
نوشاد قائل بوديم و به همين دليل قولي بابت 
مدال نداديم، اما با توجه ب��ه روند صعودي در 
سال هاي اخير، نااميد هم نبوديم و توانستيم با 
دست پر بازگرديم. با اين حال اين مدال هرگز ما 
را مغرور نمي کند و تلاش خود را براي کسب 
موفقيت ها  بيشتر مي کنيم. اگر با نظم 
و انضباط و برنام��ه پيش برويم، 
کسب هر مدالي ممکن خواهد 
بود. ب��ا توجه ب��ه اينکه نيما 
عالميان با تيمي در فرانسه و 
امين احمدي��ان نيز با يک 
باشگاه در اتريش قرارداد 
بسته اند، نوشاد هم بايد به 
فکر لژيونر ش��دن باشد، 
چراک��ه نيما و امي��ن را به 
عن��وان حريف��ان اصل��ي 

تمريني اش در کنار خود نمي بيند. 

تجربه داشتيم براي طلا مي جنگيديم
برنز تيم ملي واترپلوي ايران 
در بازي هاي آس��يايي، از آن 
دست مدال هاي باارزش��ي بود که بعد از سال ها کسب 
شد. موفقيتي که مزد سه س��ال تلاش ورزشکاراني بود 
که اگرچه قولي براي کسب مدال نداده بودند، اما بعد از 
۴۴ سال مدالي باارزش را براي واترپلوي ايران به ارمغان 
آوردند، مدالي که رضواني رئيس فدراسيون شنا معتقد 
است مي توانست طلا باشد اگر اين تيم چهار سال قبل 
هم به بازي هاي آسيايي اعزام مي شد: »اين ورزشکاران 
در سه سال گذشته بسيار پرتلاش بودند و مزد زحمات 
خود را گرفتند. تم��ام دنيا تيم ملي واترپل��وي ايران را 
تحسين کردند و از کش��ورهاي مختلف به ما بابت اين 

افتخارآفريني تبريک گفتند. در ب��ازي آخر مقابل تيم 
چين، مربيان و کادر فني بسيار عالي عمل کردند. زدن 
پنالتي ها در آن ش��رايط اصلًا کار آس��اني نبود و نياز به 
مديريت خاصي داش��ت که کادر فني از پس آن برآمد. 
البته تيم واترپلو بعد از 12 س��ال به بازي هاي آسيايي 
اعزام شد و اگر در دوره گذشته بازي ها، تيم ملي واترپلو 
به بازي هاي آسيايي اعزام مي شد و تجربه لازم را کسب 
مي کرد، امروز براي طلا مي جنگيد. ب��ا اين وجود، اين 
برنز مي تواند نش��ان از آينده اي روش��ن براي واترپلوي 
ايران داشته باشد. ما قولي براي بازي هاي آسيايي نداده 
بوديم، اما با دس��ت پر و کس��ب افتخار براي کشورمان 

بازگشتيم.«

اواخ��ر بهمن س��ال       بازتاب
گذش��ته ب��ود ک��ه 
شاهين طبع به جاي حاتمي سکان هدايت تيم ملي 
بس��کتبال ايران را به دس��ت گرفت. هدف از  اين 
تغييرات، طلاي بازي هاي آس��يايي جاکارتا بود. 
تکرار نقره اينچئون و شکس��ت برابر چين يک بار 
ديگر حسرت طلا را بر دل آسمانخراش هاي ايران 
گذاشت، آن هم در حالي که بسکتبال ايران اميد 
نخست طلاي جاکارتا بود، اما با قبول شکست برابر 
چين نتوانس��ت انتظارات را ب��رآورده کند. با اين 
نتيجه به نظر مي رسيد مأموريت شاهين طبع هم 

به پايان رسيده است، درست مانند قرارداد او که تا 
پاي��ان بازي هاي آس��يايي ب��ود، اما ب��ا توجه به  
صحبت هاي مس��عود عماري، دبير فدراس��يون 
بس��کتبال به نظر مي رس��د به دليل عدم توانايي 
فدراس��يون در جذب مربي خارجي س��طح بالا، 

ش��اهين طبع به کار خود در اين تي��م ادامه دهد: 
»طباطبايي از همان روز اول که مديريت فدراسيون 
را به دست گرفت، تأکيد داشت که بايد يک مربي 
سطح بالا استخدام شود که از نظر کيفي از مربيان 
داخلي بالاتر باشد، اما با توجه به شرايط اقتصادي 

و ارزي کشور، فعلًا چنين اتفاقي نمي افتد، چون 
توان جذب مربي س��طح ب��الا را نداريم. به همين 
دليل با کادر فني فعلي ادامه  خواهيم داد.«  دبير 
فدراسيون با تعريف از عملکرد فعلي گفت: »بعد 
از مدت ها توانستيم با مربي ايراني نقره بازي هاي 
آسيايي را به دست آوريم. عملکرد اين تيم خوب 
و قابل قبول بود، هرچند که من صلاحيت بحث 
در خصوص مسائل فني و مربيان ملي را ندارم، 
اما مي دانم که کادر فني زحمت کش��يده و ما 
قدردان زحمات آنها هستيم و فعلًا از کادر فني 
حمايت مي کني��م.« بنابراين به نظر مي رس��د 
مشکلات مالي فدراسيون و عدم توانايي جذب 
مربي س��طح بالاي خارجي دلي��ل اصلي ادامه 
همکاري با شاهين طبع باشد، چراکه با توجه به 
شرايط دلار و دست خالي فدراسيون تواني براي 

جذب مربي خارجي سطح بالا وجود ندارد. 

دست خالي  بسكتبال 
براي جذب مربي  خارجی
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